
Z á p i s 
 

zo 17. zasadnutia Správnej rady ÚM SAV, v.v.i., 
ktoré sa konalo dňa 8.4.2025 o 10:00 v zasadačke ústavu 

Prítomní:  V. Witkovský, M. Jusková, A. Krakovská, M. Škrátek, M. Tyšler 
Ospravedlnení:  - 
Prizvaní:  M. Juhanesovičová   
 
Program zasadnutia: 
1. Prerokovanie účtovnej závierky za rok 2024 
2. Prerokovanie vysporiadania účtovnej straty za rok 2024 
3. Rôzne 

Ad 1. Zasadnutie SR ÚM SAV, v.v.i. otvoril a viedol jej predseda, riaditeľ ústavu doc. 
Witkovský. Na zasadnutie predložil účtovnú závierku organizácie za rok 2024 
a poznámky k nej, ktoré podrobne definujú jednotlivé položky závierky. Oba dokumenty 
vypracovala Ing. Juhanesovičová, ktorá ich prezentovala na rokovaní SR a spolu s 
vedúcou ÚES Ing. Juskovou ich komentovali. Okrem iného vysvetlili pohyby v majetku 
organizácie, nákladové položky a tiež zmeny v účtovaní dotácií cez viacročné zmluvy, 
ktoré sa od roku 2024 účtujú voči poskytovateľovi na ročnej báze. Preto boli všetky 
zaúčtované pohľadávky z prísľubov dotácií na ďalšie účtovné obdobia odúčtované, v 
dôsledku čoho sa znížila celková hodnota majetku ústavu. Výsledok hospodárenia za rok 
2024 je strata vo výške -22 988,56 €. Následne SR prijala uznesenie: 

Uznesenie SR 4/2025 
Správna rada prerokovala účtovnú závierku organizácie za rok 2024 a jednomyseľne 
odporučila predložiť ju na schválenie Dozornej rade. 

 

Ad 2. Po diskusii a schválení účtovnej závierky SR navrhla účtovnú stratu za rok 2024 previesť 
do nevysporiadaného výsledku hospodárenia z minulých rokov. Následne SR prijala 
uznesenie: 

Uznesenie SR 5/2025 
Správna rada rozhodla, že po schválení účtovnej závierky za rok 2024 Dozornou radou ústavu 
bude hospodársky výsledok za rok 2024 – strata vo výške -22988,56 € preúčtovaná na účet 428 
- Nevysporiadaný výsledok hospodárenia minulých rokov. 
 

Ad 3.   

 Doc. Witkovský a Ing. Jusková informovali SR o účasti na porade ETO (vedúci Ing. Ignác Olexík) 
kde boli prerokovávané aktuálne ekonomické problémy SAV. Pri príprave rozpočtu SAV na roky 
2026-28, ktorého návrh MF SR neprijalo, sa hľadá udržateľný spôsob rozpočtovania v systéme 
s výdavkovými limitmi. Porada sa venovala aj riešeniu problémov financovania projektov z Plánu 
obnovy, kde viazne podpisovanie zmlúv, poskytovanie financií aj refundácia už vynaložených 
prostriedkov a nie je jasné ani aplikovanie limitov na výdavky týchto projektov a príslušné DPH. 
V spolupráci s APVV sa tiež rieši problém prostriedkov z VV2023, ktoré boli prevedené na ústavy 
v roku 2024 a nie sú na ne výdavkové limity. Očakáva sa opakovaný prevod prostriedkov aj 
s limitmi, nie je však doriešený spôsob vrátenia už prevedených prostriedkov.     

 

Zapísal: M. Tyšler 
Overila:  M. Jusková 
 
V Bratislave 8.04.2025. 
 
 
       ______________________________ 
       Doc. RNDr. Viktor Witkovský, PhD. 
            riaditeľ ústavu a predseda SR 


